
 
 

Protokół nr 15/2016 
 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej 

Inowrocławia, odbytego w dniu 18 kwietnia 2016 r.  

w Urzędzie Miasta Inowrocławia   

 

................................................................................................................................ 

 

Przebieg obrad: 

Pani Anna Trojanowska -  Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy 

Społecznej Rady Miejskiej Inowrocławia o godz. 830 otworzyła Komisję  

i  po powitaniu  członków Komisji oraz zaproszonych gości stwierdziła,  

że zgodnie z listą obecności, w Komisji  uczestniczy 4 radnych, co stanowi 

kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2  

do protokółu. 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2015 r. 

2. Sprawozdanie z realizacji „Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego na lata 2012-2015 dla Miasta Inowrocławia” za rok 2015 oraz 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu 

Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2016-2021 dla Miasta Inowrocławia. 

3. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2015 r. 

4. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

5. Sprawy bieżące. 

 

Do porządku obrad nie wniesiono żadnych uwag (za - 4), przystąpiono zatem  

do jego realizacji.  

 

Ad.1. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2015 r.   

 

Mariola Styperek – Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Pani Naczelnik przedstawiła członkom Komisji: 

-  Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2015 r.; 

- Sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2015 r. przez Kujawskie 

Centrum Kultury; 

- Sprawozdanie  z wykonania planu finansowego za 2015 r. przez Bibliotekę 

Miejską im. Jana Kasprowicza w Inowrocławiu; 

- Informację o stanie mienia komunalnego Miasta Inowrocławia za rok 2015; 
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-Sprawozdania finansowe obejmujące bilans jednostki budżetowej  

i samorządowego zakładu budżetowego; rachunek zysków i strat jednostki; 

zestawienie zmian w funduszu jednostki i bilans z wykonania budżetu jednostki 

i samorządu terytorialnego. 

Ponadto p. Naczelnik poinformowała, że przedłożone przez Prezydenta Miasta 

Inowrocławia sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2015 

rok uzyskało pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy. Sprawozdania, informacja i opinia RIO, stanowią załącznik  do 

protokółu sesji Rady Miejskiej Inowrocławia. 

 

Anna Trojanowska: 

Otwieram dyskusję nad przedstawionymi sprawozdaniami. 

 

Grzegorz Kaczmarek: 

Nie mam pytań do przedłożonych nam sprawozdań, ponieważ wszystko jest 

bardzo czytelnie przedstawione, opisane. 

 

Anna Trojanowska: 

Należy dodać, że sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 

2015 rok uzyskało pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy. 

Nie widzę chętnych do zabrania głosu. Przystępujemy do głosowania. 

 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedłożonych i omówionych 

przez p. Naczelnik sprawozdań z wykonania budżetu za 2015 r.? 
 

-  Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2015 r.: 

 

głosowanie:    za – 2,  przeciw – 0,  wstrzym. się –  1. 

 

- Sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2015 r. przez Kujawskie 

Centrum Kultury: 

 

głosowanie:    za – 2,  przeciw – 0,  wstrzym. się –  1. 

 

-  Sprawozdanie  z wykonania planu finansowego za 2015 r. przez Bibliotekę 

Miejską im. Jana Kasprowicza w Inowrocławiu: 

 

głosowanie:    za – 2,  przeciw – 0,  wstrzym. się –  1. 

 

-  Informację o stanie mienia komunalnego Miasta Inowrocławia za rok 2015: 
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głosowanie:    za – 2,  przeciw – 0,  wstrzym. się –  1. 

 

- Sprawozdania finansowe obejmujące bilans jednostki budżetowej  

i samorządowego zakładu budżetowego; rachunek zysków i strat jednostki; 

zestawienie zmian w funduszu jednostki i bilans z wykonania budżetu jednostki 

i samorządu terytorialnego: 

 

głosowanie:    za – 2,  przeciw – 0,  wstrzym. się –  1. 

 

Sprawozdania  zostały pozytywnie zaopiniowane przez Komisję. 

 

 

Ad.2. Sprawozdanie z realizacji „Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego na lata 2012-2015 dla Miasta Inowrocławia” za rok 2015 oraz 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu 

Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2016-2021 dla Miasta Inowrocławia. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Pan Naczelnik przedstawił projekt uchwały  w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego na lata 2012-2015 dla Miasta Inowrocławia za 2015 r. 
Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 3 do protokółu. 

 

Anna Trojanowska: 

Otwieram dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

 

Grzegorz Kaczmarek: 

Szkoda, że w naszym mieście nie mamy takiej dziennej placówki dla osób   

z zaburzeniami psychicznymi. Moim zdaniem taka placówka byłaby dużym 

wsparciem dla tych rodzin. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Nie podzielam zdania p. radnego. W Inowrocławiu mamy Środowiskowy Dom 

Samopomocy dla osób z zaburzeniami psychicznym, który mieści się przy  

ul. Św.  Ducha. W załączniku do projektu uchwały macie państwo  szeroki opis 

działań realizowanych przez tę placówkę. Wymienię tylko kilka, jak  

np. kształtowanie umiejętności społecznych i samoobsługi, usprawnianie 

manualne i koordynacji wzrokowo-ruchowej uczestników. Odbywają się tam 

zajęcia edukacyjne, plastyczne (arteterapia) -  rysowanie, malowanie na szkle, 

sklejce, projektowanie, nauka lub podtrzymywanie umiejętności pisania,  
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czytania, liczenia,  wykorzystywanie komputera jako narzędzia do zadań, 

kolorowanie, odwzorowywanie. Rozwijanie wrażliwości na cudze problemy, 

kształtowanie umiejętności pracy w grupie, pracy na rzecz innych, nauka 

wytrwałości w dążeniu do celu, wspólne tworzenie środowiska o wymiarze 

społecznym, psychicznym i zdrowotnym w obrębie Domu. Uczą się także 

zrozumienia zasad postępowania w różnych sytuacjach społecznych, czyli 

zachowanie adekwatne do sytuacji, odczytywanie komunikatów wysyłanych 

przez terapeutów, otwartość na kontakt ze środowiskiem zewnętrznym, czy 

umiejętność autoprezentacji. 

 

Anna Mikołajczyk-Cabańska: 

Realizacja działań określonych w Miejskim Programie Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie. Liczba 

sprawców przemocy w rodzinie wskazanych w ramach procedury Niebieskiej 

Karty wyniosła 310 kobiet? 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Te 310, to jest liczba ogółem i z tego 25 to kobiety, a 285 mężczyźni. 

 

Anna Trojanowska: 

Prawda jest taka, że każda 1 osoba, to już jest za dużo. 

 

Anna Mikołajczyk-Cabańska: 

Kto może wystąpić o założenie osobie, która doświadcza  przemocy w rodzinie 

takiej Niebieskiej Karty? 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Policja, pedagog szkolny, interweniujący lekarz. 

 

Anna Mikołajczyk-Cabańska: 

Realizacja specjalistycznych usług opiekuńczych. Jakie to są te usługi 

specjalistyczne? 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Jest podział na usługi zwykłe i u usługi specjalistyczne.  Usługi specjalistyczne 

wykonują osoby z odpowiednimi kwalifikacjami, minimum to pielęgniarki. 

Natomiast usługi zwykłe może świadczyć każdy po przeszkoleniu. 
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Anna Trojanowska: 

Należy pochwalić, że prowadzi się tak dużo działań  informacyjno- 

edukacyjnych w zakresie promocji zdrowia psychicznego.  Osobiście 

uczestniczyłam w wielu realizowanych kampaniach  i warsztatach 

profilaktycznych. Niezwykle ciekawe były np. wykłady o cyberprzemocy  

w ramach  spotkania pt.: „Cyberprzemoc – jak bezpiecznie korzystać  

z internetu. Cyberprzemoc, to inaczej przemoc z użyciem nowych technologii. 

Do takich działań zalicza się np. wyzywanie, straszenie, poniżanie kogoś  

w Internecie lub przy użyciu telefonu, robienie komuś zdjęć lub filmów bez jego 

zgody, ich publikowanie i rozsyłanie lub podszywanie się pod kogoś w sieci. 

Sprawcy cyberprzemocy mają wrażenie że są anonimowi, czują się bezkarni,  

a tak nie jest.  Cieszę się, że zwrócono na to uwagę. Odnośnie Środowiskowego 

Domu Samopomocy w Inowrocławiu, czy planuje się zwiększenie liczby 

pensjonariuszy?  Pamiętam, że w ub.r., ta sprawa była poruszana na naszej 

Komisji. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Rzeczywiście była o tym mowa. Sprawa najważniejsza, to zwiększone środki na 

ten cel, a takich środków mimo wielu starań ze strony p. Boboli, kierownika 

ŚDS nie otrzymaliśmy.  Brak na ten cel środków, to i brak zwiększenia liczby 

pensjonariuszy. 

 

Anna Trojanowska: 

Nie widzę więcej osób chętnych do zabrania głosu. 

Zamykam dyskusję. 

Przystępujemy do głosowania. 

 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały  w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego 

na lata 2012-2015 dla Miasta Inowrocławia za 2015 r.? 
 

głosowanie:  za – 3,  przeciw – 0,  wstrzym. się – 0. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Pan Naczelnik przedstawił projekt uchwały  w sprawie przyjęcia Miejskiego 

Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2016-2021 dla Miasta 

Inowrocławia. 
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Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 4 do protokółu. 

 

Anna Trojanowska: 

Otwieram dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

 

Andrzej Kieraj: 

Mam wątpliwości, co do zapisu dotyczącego źródeł finansowania Miejskiego 

Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego.  Jest to niby mała różnica, ale moim 

zdaniem ważna.  Jest zapis, że źródłami finansowania „mogą być  

w szczególności” (…).  Powinno być to napisane jasno, że „są finansowane…”. 

Niby niuans, ale bardzo istotny. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Finansowanie czegoś „ w szczególności”, to oznacza, że nie ograniczam tego do 

np. 4 krzeseł. Są różne źródła finansowania danego zadania.  Jak będzie zapis, 

że tylko z budżetu miasta, to powstaje ograniczenie, a zapis  

„a w szczególności”, to mogą być to środki z budżetu Miasta, dotacje celowe  

i inne źródła. 

 

Anna Trojanowska: 

Przystępujemy do głosowania. 

 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały  w sprawie przyjęcia 

Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2016-2021 dla 

Miasta Inowrocławia? 
 

głosowanie:  za – 3,  przeciw – 0,  wstrzym. się – 0. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

 

Ad.3. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2015 r. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Pan Naczelnik przedstawił projekt uchwały  w sprawie przyjęcia „Oceny 

Zasobów Pomocy Społecznej Miasta Inowrocławia”. 
 

 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 5 do protokółu. 
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Poprawki do załącznika Ocena zasobów pomocy społecznej przedstawione 

przez p. Naczelnika  stanowią załącznik nr 6 do protokółu. 

 

Odczytane przez p. Naczelnika „Rekomendacje do Oceny zasobów pomocy 

społecznej za rok 2015 dla Miasta Inowrocławia” - załącznik nr 7 do protokółu. 
 

Anna Trojanowska: 

W dyskusji nikt głosu nie zbierał. 

Przystępujemy do głosowania. 

 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały  w sprawie przyjęcia 

„Oceny Zasobów Pomocy Społecznej Miasta Inowrocławia”? 

 

głosowanie:  za – 3,  przeciw – 0,  wstrzym. się – 1. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

Ad.4. Sprawy wymagające opinii Komisji. 
 

Anna Trojanowska: 

Spraw wymagających opinii Komisji nie było. 

 

Ad.5. Sprawy bieżące.  

 

Anna Trojanowska: 

Czy w sprawach bieżących są chętni do zabrania głosu? 

Na posiedzeniu naszej Komisji gościmy p. Monikę Michalczyk – Kierownika 

Referatu Spraw Społecznych w Wydziale Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia. Proszę o przedstawienie nam wstępnych informacji na temat 

funkcjonowania programu „Rodzina 500+”  w Inowrocławiu. 

 

Monika Michalczyk – Kierownik Referatu Spraw Społecznych w Wydziale 

Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Ustawa z dnia 11 lutego 2016 r. o pomocy państwa w wychowywaniu dzieci  

w  rozdziale 1 Przepisy ogólne w art. 1. 1.  określiła warunki nabywania prawa 

do świadczenia wychowawczego oraz zasady przyznawania i wypłacania tego 

świadczenia. Zgodnie z art. 53. 1. Organy gminy i województwa do dnia wejścia 

w życie ustawy wyznaczą lub utworzą jednostki organizacyjne właściwe do 

realizacji zadań z zakresu świadczenia wychowawczego.  

Program „Rodzina 500+”  w Inowrocławiu realizuje Miejski Ośrodek Pomocy 

Społecznej, który z upoważnienia Prezydenta Miasta Inowrocławia będzie 

realizował zadania wynikające z ustawy z dnia 11 lutego 2016 r. o pomocy 

państwa w wychowywaniu dzieci, nazywanej potocznie „Rodzina 500 +”. Druki 

wniosków o ustalenie prawa do świadczenia wychowawczego można pobierać 
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drogą elektroniczną ze stron internetowych: BIP MOPS Inowrocław  

i Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej oraz od dnia 15 marca 

2016r. w następujących punktach Miasta Inowrocławia: Biurze Obsługi Klienta 

MOPS w Inowrocławiu przy ul. Św. Ducha 90, w siedzibach terenowych 

pracowników socjalnych przy ulicach: Sienkiewicza  i Szarych Szeregów,   

w Biurze Obsługi Interesantów Urzędu Miasta Inowrocławia przy ul. Roosevelta 

36 oraz Biurze Obsługi Interesantów Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia przy ul. Sienkiewicza 1 od poniedziałku do piątku w godzinach 

urzędowania. Wnioski  można już składać od dnia 1 kwietnia 2016 r. Jeżeli 

wniosek zostanie złożony w ciągu 3 miesięcy od tej daty do dnia 1 lipca 2016r. 

włącznie, wówczas świadczenie wychowawcze będzie wypłacone  

z wyrównaniem od 1 kwietnia 2016 r. Jeżeli wniosek zostanie złożony po  

1 lipca br. to świadczenie wychowawcze zostanie przyznane od miesiąca 

złożenia wniosku bez wyrównania za minione miesiące. Dzięki programowi 

„Rodzina 500+” rodzice będą otrzymywać świadczenie wychowawcze  

w wysokości 500 zł co miesiąc na drugie i kolejne dziecko niezależnie od 

dochodu. Rodziny, w których dochód nie przekracza netto 800 zł na osobę lub 

1.200 zł /w rodzinach wychowujących niepełnosprawne dziecko/ - otrzymają je 

również na pierwsze lub jedyne dziecko. W Inowrocławiu jest około 11 tysięcy 

dzieci do 18 roku życia, ale są jeszcze kryteria dochodowe więc nie wszyscy  

to świadczenie otrzymają. 

 

Anna Trojanowska: 

Kiedy rozpocznie się wypłata tego świadczenia? 

 

Monika Michalczyk – Kierownik Referatu Spraw Społecznych w Wydziale 

Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Są 3 miesiące na rozpatrzenie wniosku. 

 

Anna Trojanowska: 

Dziękujemy za te wstępne informacje dotyczące realizacji programu „Rodzina 

500+”  w Inowrocławiu. 

 

Czy w sprawach bieżących są chętni do zabrania głosu?  

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Jesteśmy w trakcie opracowywania Strategii Rozwoju Problemów Społecznych 

dla Miasta Inowrocławia na lata 2016-2020. Rozpoczynamy teraz etap 

konsultacji, dlatego prosimy o  uwagi i sugestie. 
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Anna Trojanowska: 

Nie widzę chętnych do zabrania głosu.  

 

W  związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam posiedzenie 

Komisji. Komisja trwała do godz. 955. 

 

 

Przewodnicząca Komisji 

 

Anna Trojanowska 
 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokółowała 

D.Trojanowska 


